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نایب رئيس مجلس:
هزینه های جاری کشور

 به سرعت رو به افزایش است
نایب رئيس مجلس شورای اسلامی گفت: هزینه های جاری کشور 

به سرعت رو به افزایش است.
به گزارش خبرگزاری فارس از قزوین، حجت الاسللام سیدمحمدحسن 
ابوترابللی در کارگاه علمللی- تخصصی اقتصاد مقاومتی کلله ظهر دیروز در 
استانداری قزوین برگزار شد، اظهار کرد: مشکات سیاسی، اقتصادی، فرهنگی 

و اجتماعی کشور به مسئولان بازمی گردد.
وی افزود: تا زمانی که وضعیت به همین منوال ادامه یابد هیچ امیدی به 
تحقق سیاست های اقتصاد مقاومتی که از سوی رهبر معظم انقاب اباغ شده 
نیست زیرا جهت گیری مسیر کسانی که باید بر حسب وظیفه این سیاست ها 

را اجرا کنند زاویه معناداری با این سیاست ها دارد.
ابوترابی ادامه داد: سیاسللت های کلی اباغی در برنامه های پنج سللاله 
کشور، چشم انداز 20 ساله، سیاست های اباغی رهبری در حوزه های مدیریتی 
جهت گیری دست یابی به اقتصاد مقاومتی را تعریف می کند اما به دلیل عدم 
توجه به این سیاست ها و عدم رعایت آن گامی در مسیر تحقق اقتصاد مقاومتی 
برنداشتیم. وی عنوان کرد: در برنامه پنج ساله چهارم و پنجم سیاست های 
کلی اباغ شد و پس از تبدیل شدن به قانون توسط مجلس شورای اسامی 
به مدیران دسللتگاه های اجرایی اباغ شللد اما حوزه های مدیریتی آن برای 

نزدیک شدن به اقتصاد مقاومتی محقق نشده است.
نایب رئیس نخسللت مجلس شورای اسامی تصریح کرد: امروز در اوج 
وابستگی به نفت برای تامین هزینه های جاری قرار داریم زیرا تمام تصمیمات و 
سیاست های ما در راستای افزایش وابستگی به درآمدهای حاصل از نفت است.
ابوترابی گفت: در سللال 84 هزینه های جاری کشللور 25 هزار میلیارد 
تومان بود و در سال 92 عملکرد بودجه عمومی به 120 هزار میلیارد تومان 
افزایش یافت و این نشان می دهد که هزینه های جاری کشور به سرعت رو 

به افزایش است.
نایب رئیس نخسللت مجلس شورای اسامی اظهار کرد: رشد نقدینگی 
در سللال گذشللته بیش از 30 درصد بود بنابراین با وضع موجود باید تاش 
کنیم امور غیر حاکمیتی را به بخش خصوصی که توانایی انجام آن را داشته 

باشد واگذار کنیم.
ابوترابی افزود: از سللوی دیگللر بخش هایی از امور حاکمیتی که قابلیت 
واگذاری به بخش خصوصی را دارد باید به بخش خصوصی واگذار شللده و 

دولت بر آنها نظارت کند تا بهترین بهره وری را داشته باشیم.
نایب رئیس نخست مجلس شورای اسامی ادامه داد: بهره وری ما از منابع 
آبی کشور فقط 40 درصد است و 60 درصد بقیه آن از بین می رود و این در 
حالی است که 40 درصد ذکر شده نیز به صورت صحیح مورد استفاده قرار 
نمی گیرد بلکه با کشت محصولاتی مانند هندوانه و صادرات آن، در واقع آب 

مجازی صادر می کنیم.
درخواست مجدد آمریکا از ایران 

برای همکاری علیه داعش
وزیر امور خارجه آمریکا در حالی از ایران برای مبارزه با داعش 
دعوت به همکاری کرد که وزیر خارجه کشورمان در یک گفت وگوی 
مطبوعاتی گفت: تامين مالی تروریست ها در سوریه با ادعای مبارزه 

با داعش منطبق نيست. 
جان کری وزیر خارجه آمریکا بدون اشاره به کمک های مالی این کشور 
و متحدان منطقه ای آمریکا به گروه های تروریستی در سوریه و تقویت آنها 

در سال های گذشته از ایران خواست تا در مبارزه با داعش نقش ایفا کند!
وزیر امور خارجه آمریکا در نشسللت شورای امنیت سازمان ملل حضور 
یافت و گفت از همه کشللورها از جمله ایران می خواهیم که به ایفای نقش 

در مقابله با داعش بپردازند.  
از سوی دیگر جف راتکه مدیر روابط مطبوعاتی وزارت خارجه آمریکا اعام 
کرد که موضوع داعش در نشست ایران و 1+5 در نیویورک مطرح شده است.

خبر دیگر در این رابطه آن که روزنامه انگلیسی دیلی تلگراف در مطلبی 
تحت عنوان »مدیر اطاعات انگلیس تاکید می کند که غرب در درخشللش 
سللتاره دولت اسللامی )داعش( گناهکار است« نوشللت: جان ساورز رئیس 
سللازمان اطاعات خارجی انگلیس از دولت های انگلیس و آمریکا خواسللته 
است تا با ایران برای پایان دادن به جنگ ها در منطقه خاورمیانه کار کنند.

پاسخ ظریف به ادعای مبارزه آمریکا با داعش
وزیر امور خارجه کشورمان در گفتگو با شبکه پی بی اس آمریکا با تشریح 
مواضع ایران در قبال گروه تروریستی داعش اظهار داشت:  حمایت مالی از 

تروریست ها با ادعای مبارزه با داعش منطبق نیست. 
وی اظهار داشت: معتقدم عراقی ها قادر به آزادسازی سرزمینشان هستند. 

جامعه بین الملل باید مانع از کمک رسانی به تروریست ها شود. 
وزیر خارجه گفت: ما متقاعد نشدیم که دولت آمریکا در مبارزه با تروریسم 
جدی است. اطمینان دارم که آنچه دیروز در کاخ سفید و سنا روی داد و این 
که درخواسللت رئیس جمهوری آمریکا برای تامین مالی مخالفان سوری به 

تصویب رسید، با تاش برای مبارزه با تروریسم مطابقت ندارد. 
ظریللف تاکیللد کرد: چنانچه دولللت مرکزی سللوریه را تضعیف کنید، 
تروریست های داعش قدرت می یابند که مناطق بیشتری را تحت کنترل خود 
درآوردند. ما این اقدام را اساسا خاف تاش برای نابودی داعش تلقی می کنیم.

وزیر امور خارجه کشورمان همچنین ضمن دیدار با همتای اسپانیایی خود 
با انتقاد از سیاسللت دوگانه آمریکا در برخورد با مقوله تروریسم و گروه های 
تروریستی فعال در سوریه و عراق گفت : آمریکا و غرب با ادامه سیاست های 

گذشته خود قادر به حل مسئله تروریسم نخواهند بود.
ظریف افزود: نمی توان با تروریسللت ها در سللوریه مبارزه کرد و به طور 

همزمان در جهت تضعیف دولت مرکزی آن کشور اقدام کرد.
وی اظهار داشللت: آمریکایی ها در طی چهار ماه فعالیت های وحشللیانه 
داعش در عراق هیچ گونه اقدام موثری در جهت مقابله مؤثر با آنان از جمله 

قطع کمک های مستقیم و غیر مستقیم به آنها، نکردند.
مبارزه با داعش مستلزم همکاری با دولت های عراق و سوریه 

سید عباس عراقچی معاون امور حقوقی و بین المللی وزارت خارجه ایران 
در شورای امنیت سازمان ملل متحد در خصوص وضعیت این کشور و ادعای 

آمریکا مبنی بر مبارزه با داعش سخنرانی کرد.
وی گفت: گروهک داعش نه گروهی اسامی و نه یک دولت است و ما 
هر گروهی را که تاش می کند اسام را به اقدامات خشونت بار نسبت دهد 
محکوم می کنیم. داعش یک گروهک تروریستی است که از دل هرج و مرج 

و با حمایت در طول یک دهه گذشته تشکیل شد.
عراقچی گفت: همه بر این مسللئله اتفاق نظر دارند که افراط گرایی در 
منطقه خاورمیانه در مقایسلله با سال 2001 به شدت گسترش یافته است. 
بر اسللاس تجربه یک دهه گذشللته بر این باوریم که بایللد طرح صادقانه و 
تاثیرگللذاری برای مقابله با خطرات تروریسللت ها در داخل منطقه طراحی 
شللود و این طرح باید از حمایت منطقه ای برخوردار باشد.  وی ادامه داد: از 
بین بردن افراط گرایی و استفاده از اقدام نظامی علیه سازمان های تروریستی 
باید همسللو با قوانین بین الملل و منشور سازمان ملل باشد ]از سوی دیگر[ 
بایللد حمایت ها از دولت عراق برای مقابله با داعش از طریق تقویت وحدت 

ملی، یکپارچگی ارضی و روند سیاسی فراگیر در این کشور حمایت شود.
عراقچی همچنین گفت: مقابله با داعش در عراق، لبنان و سوریه نیازمند 
آن است که باید با این دولت ها همکاری داشت. هر راهبرد نظامی که باعث 
تضعیف قدرت دولت مرکزی به ویژه دولت سوریه شود یا این که در حمایت 

از سکنه این کشورها تمایز قائل شود محکوم به شکست است.
وی اظهار داشت : باید از توان همه کشورهای منطقه و نهادهای بین المللی 
برای مقابله با تندروها استفاده کرد و منابع مالی و انسانی آنان را از بین برد 
و باید تدابیر قاطعی برای توقف حمایت مالی و معنوی تندروها اتخاذ شود.

عراقچی در ادامه بیان داشللت: باید اشغالگری اسرائیل در اراضی عربی 
پایان یابد و نباید این رژیم به دلیل جنایات جنگی خود علیه فلسللطینیان 
از محاکمه و بازخواسللت فرار کند. از سوی دیگر باید با اسام هراسی مقابله 

شود و نباید اقدامات تندروها را به اسام نسبت داد. 
معاون وزیر خارجه همچنین گفت: جمهوری اسامی ایران تنها کشور 
در منطقه اسللت که اراده خود را برای حمایت از دولت عراق برای مقابله با 
داعش اعام کرده اسللت و به این کشللور برای نجات بغداد، اربیل و آمرلی 
کمک کرد و تهران آماده است به کمک های خود از دولت عراق ادامه بدهد 
و به دیگر کشورهای منطقه که با تهدیدات داعش روبرو هستند کمک کند.

ّه آغاز می شود.  قرآن کریم که 114 سوره دارد، پنج سوره اش با حمد و الَحَمدُ لِل
ّه هم براي مؤمنان در دنیاسللت، هم براي بهشللتیان در آخرت. براي  این الَحَمدُ لِل
عاف از اهل ایمان، یا اوُساط از اهل ایمان این حمد عبادت است  مؤمنان عادي، ضِل
ت دارد.  و ذکر است و ثواب دارد؛ براي عده ای از اهل ایمان هم ثواب دارد، هم لذّه
ِل رَبِلّه العالمَین، جانشللان از این حمد  ّه د تام مي گویند: الَحَمدُ لِل وقتي مؤمنان موحّه
ت مي برد. گرچه فاصله  ت مي برد؛ همانطوري که بدنشان از نوشیدن آب خنک لذّه لذّه

ه و معناست و فراوان است.  تین، فاصله بین مادّه بین لذّه
ِل  ّه  در بهشت حمد فراوان است؛ بهشتي وقتي وارد سرزمین بهشت شد، الَحَمدُ لِل
یثُ  أُ مِلنَ الجَنَّههِل حِل ي اوُرَثنََا الأرضْ نتََبَوَّه َّهذِل ِل ال ّه ا الحَزَن )1( دارد، الَحَمدُ لِل ي اذَهَبَ عَنَّه َّهذِل ال
ِل رَبِلّه العالمَین)3( دارد؛ این ذکر بهشتي هاست،  ّه رُ دَعواهُمْ انِل الحَمدُ لِل نشَآء)2( دارد، وَ آخِل
ا نه براي ثواب! آنجا سللخن از شللریعت و ثواب و عمل صالح نیست، آنجا ظهور  امّه
ت مي برد، همانطوري که  ِل رَبِلّه العالمَین لذّه ّه ملکات دنیاست؛ بهشتي از گفتن الَحَمدُ لِل
ت براي عده ای از اهل سلوک الهي  ت مي برد. این لذّه از نوشیدن آب خنک کوثر لذّه
ت مي برند.  هست؛ اینها اگر چنانچه در دنیا با خداي خود مناجات دارند، دارند لذّه

رهایی از هوی و هوس، اولين گام سلوک
پس سلوک الهي اختصاصي به مرگ طبیعي ندارد؛ قبل از مرگ طبیعي، یعني 
با مرگ ارادي ممکن است کسي به صبغه خافت الهي بار یابد، این راه را کم کم 
یکي پس از دیگري طي کند؛ دو گام بیش نیست راه سالک؛ یکي از هاي و هوي 
خود گذشتن، دِلگر در کام دوست و منزل الهي بار گذاشتن؛ یک قدم بر خویشتن 
ِله، و آن دِلگر در کوي دوسللت. این هوا و هوس اگر بمیرد، این بیراهه رفتن و راه  ن
دیگران را بستن اگر رخت بربندد، فرشته خوي شدن را تحصیل بکنیم؛ هم در دنیا 
مادامي که هستیم این سلوک الهي مقدور ماست، هم بعد از مرگ؛ بنابراین سلوک 
الهي مقدور خلیفه خداسللت، این مهندسي و این معماري مقدور است؛ اگر ما در 
زمان حیاتمان این هندسه، این معماري را طي نکنیم؛ بعد از مرگ با دشواري ما 

را به این راه آشنا مي کنند و مجبوریم که طي کنیم! 
وظيفه سالک، اجراي فرامين الهي در سير صعودي

»سلوک الهي« بدون خافت الهي مقدور نیست؛ یعني کسي مي تواند سالک 
إليَ ال باشد که صبغه خافت خویش را حفظ بکند و خلیفه الهي کاري جز کار 
مستخلفِل عنه نمي کند؛ تمام دستورهاي مستخلف عنه را انجام مي دهد تا بتواند 
خلیفه او بشللود. وقتي خلیفه او شللد، کار او را انجام مي دهد؛ و کار او عبارت از 
مهندسي و معماري و راه سازي است. خداي سبحان یک راهي را به عنوان قوس 
نزول سللاخت، مهندسي کرد، راهیان این راه را معرفي کرد و فرشتگان خاصي را 
هم در همین راه اعزام کرد. به انسان گفت: یک راه دیگري به عنوان قوس صعود 
باید ترسیم بکني. مبادي علمي را من مي گویم، عقائد را و اخاق را و احکام فقهي 
را مللن تبییللن مي کنم؛ تو باید بفهمي، باور کني، متخلّهق بشللوي و عمل کني؛ با 
این معرفت و با این باور و با این تخلّهق و با این عمل صالح مهندس خواهي شللد 
و این راه را ترسللیم مي کني و قوس صعود را ایجاد مي کني و خود در این مسللیر 

حرکت مي کني. 
اقامه ستون »شریعت« و »سياست« دو وظيفه سالک در اداره جامعه

آن اسفار چهار گانه اي که دیگران مطرح کرده اند، بي ارتباط با این بحث نیست! 
در اسللفار چهارگانه آن سفر اوّهل سللهم تعیین کننده اي دارد که قوس صعود را با 
سفر اوّهل درست مي کند؛ سفر دوّهم که راهش مشخص است، در اسماي الهي سیر 
م همان قوس نزول است که انسان خودش آن قوس صعود  کردن اسللت؛ سفر سوّه
را ترسیم کرده است، در همان قوسي که ترسیم کرده است، یا قوس نزولي را که 
ذات أقدس إله ترسیم کرده است؛ همان راه تنزّهل پیدا مي کند و بدون تجافي پایین 
مي آید و در جامعه به سر مي برد.وقتي خواست در جامعه به سر ببرد، خافت الهي 

را در جامعه باید به خوبي اجرا کند. 
دین دو تا ستون رسمي را به ما معرفي کرده است؛ یک ستون »شریعت« است، 
ین)4(، نماز  اهُ عَمُودُ الدّه یک ستون »سیاست« است. در ستون شریعت فرمود: الَصَّه
سللتون دین اسللت. چون نماز ستون دین است، شما در هیچ جاي قرآن یا روایت 
نمي بینید که خدا به ما امر کرده باشد نماز بخوانید؛ زیرا ستون خواندني نیست! 
دستور ها ناظر به این است که نماز را اقامه کنید؛ زیرا ستون را به پا مي دارند، نه 
مس)6(، اگر دارد  ِلدُلوُکِل الشَّه اهْ ل اه )5(، اگر دارد اقَِلمِل الصَّه بخوانند. اگر دارد اقَیمُوا الصَّه
اه )7(و مانند آن، یا گاهي تعبیر به مُصَلّهي)8( و یصَُلِلّهي)9( و مُصَلّهین)10(  وَ الَمُقیمینَ الصَّه
و امثال ذلک دارد؛ همه آنها ناظر به این است که نماز ستون شریعت است، یک؛ 
ستون را اقامه مي کنند نه بخوانند، این دو. انسان که خلیفه خداست، باید ستون 

شریعت را اقامه کند. 
در بخش خافت هاي سیاسللي بیان نوراني علي بن أبیطالب )ع( در عهدنامه 
َّهمَا( درباره نماز  مالک این است که: ستون سیاست دیني و الهي، مردمند؛ تعبیر )ان
َّهمَا عِلمادُ  ِلن اه، ولي درباره سیاست دیني آمده است: ا ینِل الَصَّه َّهمَا عَمُودُ الدّه ِلن نیامده که ا
هُ مِلنَ النّهاس)11(؛ توده مردم، ستون  هُ عَليَ الاعَداءْ الَعامَّه ماعُ المُسلِلمینْ وَ العُْدَّه ینْ وَ جِل الدّه
سیاست اسامي اند. اگر نظام، نظام اسامي است و اگر سیاست، سیاست اسامي 
است، چه اینکه هست؛ همه ما باید بدانیم رعایت شئون مردم، احترام مردم، عقائد 
دیني مردم، افکار دیني مردم، اعمال دیني مردم، تأمین امنیّهت و امانت مردم جزء 
ستون سیاست دیني است. خلیفه آن است که با دست مردم ستون دین را حفظ 
بکند. اگر گفتند خلیفه امام جماعت باشللد، امام جمعه باشللد، امام عیدین باشد؛ 

یعني به دست مردم این ستون عمومي را حفظ کند. 
اگر در بخش پایاني سللوره مبارکه نور آمده اسللت که مردم در امور جامعه و 
ام(  اجتماعي و جمعي رهبر دیني شان را ر ها نمي کنند، امام و پیغمبر )علیهما السَّه
را ر ها نمي کنند؛ براي این است که امام و پیغمبر، ستون سیاست دیني را با دست 
مردم حفظ مي کنند. اگر کسللي مقدورش باشللد و سللتون دین را چه در بخش 
شریعت، چه در بخش سیاست اقامه کند؛ زودتر از دیگران به این سلوک الهي بار 
مي یابد. در برخي از امور آمده است که: بهترین صدقه اي که ذات أقدس إله دوست 
دارد، اصاح ذاتُ البِلین است، اصاح جامعه است، ایجاد وحدت و هماهنگي آحاد 
ملّهت اسللت، هماهنگي دولت و ملّهت است، هماهنگي دولتمردان است، هماهنگي 
آحاد مردم اسللت که بتواند ستون دین را، ستون سیاست دیني را حفظ کند؛ در 

اینجا هم سخن از اقامه است! 
این نکته نباید فراموش بشود؛ اگر در قرآن راجع به نماز سخن در این نیست 
که نماز بخوانید، بلکه سخن در این است که نماز را اقامه کنید، چون نماز ستون 
است، ستون را نمي خوانند؛ همین طور در سخنراني ها، در تبلیغ  ها با بنَان و بیان 
از مردم سللخن گفتن، درباره مردم سللخنراني کردن؛ این حقّه مردم را اداء کردن 
نیسللت. مللردم را نباید خواند، مردم را نباید دعللوت کرد، مردم را نباید با گفتار و 
گفتمللان به عرصلله آورد؛ مردم را باید اقامه کرد، سللتون را باید اقامه کرد؛ مردم 
ینْ وَ  َّهمَا عِلمادُ الدّه ِلن سللتون سیاستند، ستون دیانت سیاسي اند و سیاست دیني اند: ا

هُ مِلنَ النّهاس.  هُ عَليَ الاعَداءْ الَعامَّه ماعُ المُسلِلمین وَ العُدَّه جِل
س از یادمان نرفته اسللت؛ اگر 50 پرچم بود، هیچ کدامش  جریان دفاع مقدّه
3 رنگ نبود؛ همه این پرچم  ها یا حسین، یا علي، یا فاطمه، یا رسول ال، یا امیر 
المؤمنین بود؛ این دین اسللت، این سللتون دیني است، این کشور را حفظ کرد و 
این کشور را حفظ مي کند. این پرچم یا زهرا، یا حسن، یا حسین؛ این آن پرچم 
3 رنگ را حفظ مي کند، این آن مکتب را حفظ مي کند، این آب و خاک را حفظ 

مي کند، این به احَدي اجازه تجاوز به مرز و بوم ایران اسامي نمي دهد!
بيانات حضرت آیت الله جوادي آملي )دامت برکاته( 
در برنامه تلویزیوني »سلوک الهي« دماوند  ـ  مرداد 1392     

للللللللللللللللللللللللللللللللللللللللللللللللللللللللللل
)1(فاطر/34    )2( زمر/ 74  ل  با تلخیص      )3( یونس/ 10

)4( بحار الأنوار/ 79/ 218 و 227     )5( برداشت از:  بقره/ 43    )6( برداشت از:  اسراء/ 78
)7( برداشت از:  نساء/ 162     )8( ر. ک:  بقره/ 125            )9( ر. ک:  آل عمران/ 39

)10( ر. ک:  معارج/ 22         )11( نهج الباغه/ نامه 53 
خوان حکمت روزهای یک شنبه منتشر می شود.

درمکتب امام

من باز می گویم همه مسئولان نظام و مردم ایران باید بدانند که غرب و 
شرق تا شما را از هویت اسامی تان - به خیال خام خودشان - بیرون نبرند، 
آرام نخواهند نشسللت. نه از ارتباط با متجاوزان خشللنود شللوید و نه از قطع 
ارتباط با آنان رنلجور، همیشلله با بصیرت و با چشمانی باز به دشمنان خیره 
شوید و آنان را آرام نگذارید که اگر آرام گذارید، لحظه ای آرامتان نمی گذارند.
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تا از هویت اسلامی تان بيرون نبرند 
آرام نخواهند نشست

 سلوک الهي )درآمدي بر عرفان عملي(-۶

اقامه ستون »شريعت« و »سياست«

علی رغم عهدشکنی پی درپی آمریکا

ظريف: اگر اوباما قول بدهد 
به قولش احترام می گذاريم!

معاون ستاد کل نيروهای مسلح از اجرای طرح 
ثامـن الائمه)ع( در مجموعه اشـراف فرماندهی 
کل قـوا خبر داد و گفـت: در این طرح مدیریت 
راهبردی از هدف گذاری تا اجرا مبتنی بر مدیریت 
عملکرد رصد شده و وضعيت تمامی رده ها بر این 
مبنا مـورد پایش قرار می گيرد و تقدیم فرمانده 

معظم کل قوا می شود.
سردار سرلشکر مصطفی ایزدی معاون امور راهبردی 
و اشراف فرماندهی کل قوا در چهارمین جشنواره مالک 
اشللتر نمایندگی ولی فقیه در سللپاه گفت: در اشراف 
فرماندهی کل قوا حوزه نمایندگی از برجستگان است 
و تاش داریم این اقدام موجب تمرکز بیشللتر به اصل 

هدف مشخص شده بشود.
معاون سللتاد کل نیروهای مسلح در ادامه با اشاره 

بلله بیانات مقام معظم رهبری)مدظله  العالی( مبنی بر 
اینکه ما در یک پیچ تاریخی قرار داریم، گفت: گذشته 
درخشان سللپاه و وضعیتی که فرمانده معظم کل قوا 
برای ما ترسیم کرده اند که انقاب اسامی ایران نیروی 
برتر فکری در دنیا می شود، در صورتی که ما بتوانیم 
این وضعیت را به پیش ببریم می توانیم به اهداف خود 

دست یابیم.
وی در ادامه تصریح کرد: سللپاه پاسداران انقاب 
اسامی که در دوران دفاع مقدس رشد و تعالی یافته 
و امللروز بللرای کارهای بزرگ و رسللالت خطیری که 
در جهان اسللام بر دوش دارد تللاش می کند حوزه 
نمایندگی ولی فقیه در سپاه می تواند در به ثمر نشستن 

این رسالت مهم ایفای نقش موثری داشته باشد.
ایللزدی با بیان اینکلله اعتای معنللوی از جمله 

کارهایی اسللت که ما در اشراف آن  را دنبال می کنیم 
گفت: یکی از موفق ترین مجموعه های سامانه اشراف 
فرماندهللی کل قوا مجموعلله نمایندگی ولی فقیه در 

سپاه است.
معاون ستاد کل نیروهای مسلح از اجرای طرح ثامن 
الائمه)ع( در مجموعه اشراف فرماندهی کل قوا خبر داد 
و گفت: در این طرح مدیریت راهبردی از هدف گذاری 
تا اجرا مبتنی بر مدیریت عملکرد رصد شده و وضعیت 
تمامی رده هللا بر این مبنا مورد پایش قرار می گیرد و 

تقدیم فرمانده معظم کل قوا می شود.
وی افزود: تاش داریم شللرایطی فراهم شللود که 
تللاش و مجاهدت ها بلله ثمر نشسللته و نتایج حوزه 
نمایندگی ولی فقیه در سللپاه در سللایر سازمان های 

نیروهای مسلح نیز دنبال شود.

معللاون سللتاد کل نیروهللای مسلللح در پایان از 
پژوهشللگاه امام صادق)ع( به عنللوان مجموعه ای که 
برای امور راهبردی و ترسللیم آینده نیروهای مسلللح 
می توان حسللاب ویللژه ای روی آن باز کرد یاد کرد و 
اظهار داشت: یکی از مراکز بسیار مهم که نقطه اتکای 
معاونت امور راهبردی و اشراف فرماندهی کل قوا است 
حوزه نمایندگی ولی فقیه در سللپاه است و امیدواریم 
این حرکت پر برکت بتواند ما را در انجام وظایف خود 

به نحو احسن یاری کند.
 در پایللان این مراسللم با حضور حجت الاسللام 
والمسلللمین سللعیدی نماینده ولی فقیه در سللپاه و 
سرلشکر ایزدی معاون امور راهبردی و اشراف فرماندهی 
کل قوا مسللئولین و مدیران برتر حوزه نمایندگی ولی 
فقیه در سپاه در سال 1392 مورد تقدیر قرار گرفتند.

در حالـی روز دوم مذاکـرات هسـته ای در 
نيویـورک روز شـنبه بـا دیدارهـا در سـطح 
کارشناسـی و همچنين گفت وگوهای دوجانبه 
ادامه یافـت که یک دیپلمات آمریکایی حاضر 
در مذاکـرات اعلام کـرد : به نتيجه خوش بين 

نيستيم.
مذاکللرات بین ایللران و گروه 1+5  در حاشللیه 
نشسللت مجمع عمومی سللازمان ملل در نیویورک 
برگزار می شللود و امکان پیوسللتن وزرای خارجه به 
ایللن مذاکرات و حتی گفت وگوی رؤسللای جمهور 
کشورهای طرف مذاکره برای دستیابی به پیشرفت 
وجود دارد، البته هیچ یک از این موارد تاکنون تأیید 

نشده اند.
دیپلمات های ارشللد کشللورمان امیدوار هستند 
کلله در نیویورک بتواننللد اختافات را کاهش دهند 
تا با دسللتیابی به توافقی نهایللی ضمن تداوم برنامه 
هسته ای صلح آمیز کشورمان تحریم ها نیز به صورت 

کامل برداشته شوند.
قول اوباما محترم است و آن را می پذیریم!

وزیر امور خارجه کشورمان در گفت وگو با شبکه 
پی بی اس آمریللکا  گفت: ما به نیویورک نیامده ایم 

که تصمیمات آمرانه را بپذیریم.
محمد جواد ظریف ادامه داد: ما محدودیت هایی 
کلله پرزیدنت اوباما برای وادار کللردن کنگره به لغو 
تحریم هللا بللا آن مواجلله اسللت را درک می کنیم و 
همان طور که ما نمی پذیریم آنها از ما امری غیرممکن 
را بخواهنللد، ما هم از آنهللا نمی خواهیم که اقدامی 

غیرممکن انجام دهند.
ظریللف افزود: ما در امللور داخلی آمریکا دخالت 
نمی کنیم، اگر اوباما به ما قول می دهد که کاری بکند، 

ما آن را می پذیریم و به قولش احترام می گذاریم.
وزیر امور خارجه ادامه داد که هیچ فرد جدی ای 
در ایران به دنبال ساخت ساح هسته ای نیست، چرا 
که مردم محاسبات اسللتراتژیک بسیار جدی دارند. 
مردم ایران به آمریکا اعتماد ندارند، ما می توانیم آن را 
تغییر دهیم و این برای همه ما مهم است که به جای 
زندگی در گذشللته، تاریخ جدیدی را رقم زنیم. رقم 
زدن این تاریخ جدید با تاش برای ایجاد سازوکارهایی 
است که به طور علمی مانع از ساخت بمب هسته ای 

توسط ایران می شود.
 وزیر امور خارجه در پاسللخ به این سوال که اگر 
دولت ایران به دنبال متقاعد کردن جهان اسللت که 
نیاتش منحصرا صلح آمیز است چرا با سطح پایین تر 
سانتریفیوژها که آمریکا  و غرب اصرار دارند موافقت 
نمی کند گفت : زیرا ما اینجا نیسللتیم که تصمیمات 
آمرانه را بپذیریم، اینجاییم که گفت وگو کنیم. آنچه ما 
می گوییم این نیست که شما باید این را داشته باشید 
و آن را نه! ما می گوییم بیایید با یکدیگر ببینیم چگونه 
می توان این کار را به بهترین وجه انجام داد. ما موافقت 
کرده ایم که برای چند سللالی تعداد سللانتریفیوژها 
را کاهللش دهیم. این اقدام تنها برای اعتمادسللازی 
صورت می گیرد. اما من آماده پذیرش هر گونه تعداد 

)سانتریفیوژ(تحمیلی نیستم.

فکر نمی کنم مذاکرات تمدید شود 
ظریف درباره احتمال تمدید دوباره مذاکرات گفت: 
فکر نکنم اینگونه شود و در این مرحله برای پذیرش 
این پیشللنهاد آماده نیستم. نمی گویم که  24 نوامبر 
روز قیامت است، بلکه بایستی تمام انرژیمان را برای 

دستیابی به توافق تا آن روز به کار گیریم.
وی افزود: معتقدم ایللن موضوع نیازمند مهارت 
سیاسی است و آماده ام تا حدی که توان دارم در این 
راه تاش کنم. ظریف ادامه داد: معتقدم در نقطه ای 
از تاریللخ هسللتیم که می توانیم. آنچه کلله ما انجام 
می دهیللم تاثیر مهمی بر آینده منطقه ما و درک دو 
ملت نسبت به یکدیگر دارد. بنابراین بایداین فرصت 

را مغتنم بشماریم.
عراقچی : فضای مذاکرات سازنده است

معاون حقوقی و امور بین الملل وزارت امور خارجه 
کشورمان فضای حاکم بر مذاکرات جاری در نیویورک 
را بسللیار خوب ارزیابی کرد و گفت: اختافات ما در 
موضوعات وجود دارد ولی هم فضا خوب و سازنده است 
و هم اراده و جدیت لازم در همه طرفها وجود دارد.

سللید عباس عراقچی بعد از حضور در نشسللت 
مدیران سیاسللی جمهوری اسامی ایران و 1+5 در 
نیویورک، در مصاحبه با خبرنگاران از ادامه جلسات 
دوجانبه خبر داد و گفت : در این نشسللت همچنین 
طراحی هایللی صورت گرفت که جلسللاتی به صورت 
دوجانبه داشته باشیم و بعد که موضوعاتی مشخص 
شللد، کارشناسان فنی تیم ها در آن خصوص بحث و 

مذاکرات را شروع کنند.
وی بللا ابراز امیدواری به اینکه در روزهای آینده 
یک جمع بندی به دسللت آید و اگر امکان پذیر شد، 
پیشللرفتی را در مذاکرات شاهد بود، افزود: بر همین 
اساس کارشناسان کارشان را شروع کردند و بحث های 
کارشناسللی ادامه می یابللد و همزمان گفت وگوهای 

دوجانبه را ادامه خواهیم داد.
معاون حقوقی و امور بین الملل وزارت امور خارجه 
به دیدارهای دوجانبه اخیر اشاره کرد و گفت: در دو 
روز گذشته با هیئت های آمریکایی، روسی، فرانسوی 
و انگلیسللی مذاکره داشللتیم و با بقیلله هم مذاکره 

خواهیم داشت.
وی افللزود: این مذاکللرات دوجانبه، به طور قطع 
کمللک می کنند کلله بحثها در قالللب 1+5 راحت تر 

پیللش رود و ما امیدواریم در روزهای آینده بتوان از 
فرصتی که اینجا وجود دارد و همه وزیران و مقامات 
حضور دارند و احتمال رایزنی های بیشتر، بتوان بیشتر 
اسللتفاده کرد و ان شاء ال پیشللرفتی در مذاکرات 

صورت گیرد.
عراقچی در پاسللخ به خبرنگاری کلله از چرایی 
خوش بینی تیم ایرانی به مذاکرات آتی  پرسیده بود 
گفت : می توانم بگویم در مجموع فضای بسیار خوبی 
بر مذاکرات حاکم اسللت، اختافات ما در موضوعات 
وجود دارد ولی هم فضا خوب و سازنده  است و هم 

اراده و جدیت لازم در همه طرفها وجود دارد.
وی افزود: این بالطبع امیدواری را ایجاد می کند 
که بشود بحث ها را پیش برد ولی این که در محتوای 
بحث ها بتوان پیشللرفتی را داشللته باشیم، منوط بر 
این اسللت که مذاکرات چگونه پیللش رود و چگونه 

خواسته های دو طرف تأمین شود.
عراقچی درباره جزئیات اختافات نیز گفت: درباره 
همه موضوعاتی که در حال مذاکره هستیم مشکاتی 

وجود دارد و هنوز تفاهمی به دست نیامده است.
وی غنی سللازی و ظرفیللت آن را از موضوعللات 
کلیدی نامید و گفت: در مورد اینکه تحریم ها چگونه 
برداشته خواهد شللد، یکی از موضوعات دیگر است 
زیرا طبق توافق ژنو، همه تحریم ها به صورت جامع و 

کامل باید برداشته شود.
معاون حقوقی و امور بین الملل وزارت امور خارجه 
گفت: البته با توجه به تنوع تحریم ها و اقتضائاتی که 
وجود دارد و همین طور اقداماتی که ایران باید انجام 

دهد، یکی از موضوعات مورد بحث ما است.
وی دربللاره بخش دیگللر اختافات نیز گفت: در 
خصللوص اراک و فردو نیز اختللاف نظر داریم ولی 
گزینه هللای مختلفی مطرح و بحث های خوبی انجام 

و مواضع طرفین خیلی دقیق و روشن شده است.
مذاکره کننده ارشللد هسللته ای کشللورمان ابراز 
امیدواری کرد: با توجه به حضور مقامات ارشد کشورها 
در نیویورک، در روزهای آینده پیشرفت محسوسی در 

مذاکرات هسته ای حاصل شود.
سید عباس عراقچی درباره اینکه آیا وزیران خارجه 
1+5 نیز در نیویورک دیدار مشترکی خواهند داشت یا 
خیر، گفت: اگر بحث ها پیشرفت خوبی داشته باشد، 
ممکن اسللت آخر این هفته بتوانیم جلسه وزیران را 

هم داشته باشیم ولی این مورد منوط به این است که 
در مذاکرات پیشرفت خوبی داشته باشیم.

عراقچی درباره احتمال دیدار رؤسای جمهور ایران 
و آمریکا در حاشللیه شصت و نهمین اجاس مجمع 
عمومی سللازمان ملل نیز گفت: برای چنین دیداری 
هیچ برنامه ریزی نشللده است و فکر نمی کنم چنین 

دیداری صورت گیرد.
مذاکرات به مرحله حساسی رسيده است

در طرف دیگر نیز مقامات غربی با حساس خواندن 
مرحله جدید مذاکرات از بد بینی خود نسبت به نتیجه 

سخن گفتند.
فرانک والتر اشتان مایر وزیر امور خارجه آلمان که 
در نیویورک حضور دارد در این راستا گفت: ما در حال 
وارد شدن به مرحله حساس مذاکرات با ایران هستیم.
وی مدعی شللد : دیگر فضایی برای ایران و بازی 
با زمان وجود ندارد. ما تمایل داریم که به ایران یک 
معامله عادلانه را پیشنهاد دهیم اگر چه، برای اینکه 
ایللن موضوع اتفللاق بیفتد ایران بایللد به موضوعات 

اساسی بپردازد.
یک مقام آمریکایی حاضر در مذاکرات هسته ای در 
نیویورک نیز با اشاره به اینکه انتظارات از پیشرفت در 
مسائل عمده بسیار پایین است گفت: مذاکرات سخت 
است، بسیار سخت. وی که به دلیل حساسیت موضوع 
نخواسللته نامش فاش شللود افزود : من فکر می کنم 
بسیاری از ما که اینجا هستیم به مذاکرات خوشبین 
نیستیم. اما مشخص است که هر کسی به اینجا آمده 

است برای پیشبرد کار آمده است.
پيشنهاد  جدیدآمریکا برای برچيدن اتصالات 

ميان سانتریفيوژها!
از سوی دیگر روزنامه نیویورک تایمز گزارش داده 
اسللت که آمریکا در نظر دارد تا طرحی را ارائه کند 
که بر اساس آن اتصالات میان سانتریفیوژ های ایران 

برداشته شده، اما تعداد سانتریفیوژها ثابت می ماند.
روزنامه نیویورک تایمز روز یکشنبه از طرح آمریکا 
برای برچیده شللدن اتصالات میان سانتریفیوژ های 
ایران خبر داده و نوشللته اسللت که با این کار تهران 
می تواند عنوان کند که سانتریفیوژ های خود را دست 
نخورده نگه داشته و غرب نیز مدعی شود که فاصله 

ایران با توان تسلیحاتی را افزایش داده است.
این روزنامه با بیان اینکه آمریکا در طول سال ها از 
روش های مختلف از جمله خرابکاری، حمات سایبری 
و تحریم هللای اقتصادی برای کند کردن پیشللرفت 
هسللته ای ایران استفاده کرده، نوشته است که حالا 
واشللنگتن تاش می کند تا با ترکیبی از دیپلماسی 
»حفللظ صورت ظاهری« و فناوری خاقانه روشللی 

جدید را پیش برد.
در ادامه گزارش نیویورک تایمز آمده است:  ایده 
این اسللت که ایرانی ها متقاعد شللوند که بسیاری از 
لوله هایی را که سانتریفیوژهایشللان را به هم متصل 
می کند... و اجازه می دهد تا اورانیوم در طول مسللیر 
غنی شود، حذف کنند. با این کار ایرانی ها می توانند 
ادعا کنند که آنها به درخواست غرب برای حذف بخش 

اعظم 19000 سانتریفیوژی که دارند، تن نداده اند!

معاون رئيس قوه قضائيه در امور شوراهای 
حل اختلاف گفت: صلاحيت شورای حل اختلاف 
برای رسيدگی به دعاوی از 50 ميليون ریال به 

200 ميليون ریال افزایش پيدا کرد.
حجت الاسام و المسلمین مهدی احمدی میانجی 
با بیان اینکه حمایت از شوراهای حل اختاف کشور 
همللواره یکی از اهدافی اسللت که قوه قضائیه آن را 
مورد توجه قرار داده است، گفت: در لایحه اصاحیه 
پیشللنهادی، صاحیت شللورای حل اختاف برای 
رسیدگی به دعاوی از 50 میلیون ریال به 200میلیون 
ریال ارتقای یافته که خود نشان دهنده اعتماد ریاست 

قوه قضائیه به این شورا ها است.
وی بللا بیان اینکلله در این لایحه پیشللنهادی 
شوراهای حل اختاف به یک و دو تقسیم می شوند، 
افزود: در لایحه یاد شللده از این پس دعاوی مالی تا 
نصاب دویسللت میلیون ریال به جزء مواردی که در 
تاریخ لازم الاجرا شللدن این قانون در دادگسللتری 
مطرح است در شوراهای حل اختاف بررسی می شود. 
این مسئول قضایی با بیان اینکه کاهش مراجعه 
مردم به دادگستری  ها از اهداف تشکیل شورای حل 
اختاف در سراسر کشور است، افزود: کاهش ورودی 
پرونده به دادگسللتری  ها و ترویج و اشللاعه فرهنگ 

صلح از مهم ترین اهداف تشللکیل شللوراهای حل 
اختاف است.

وی توجه به تامین اعتبار کافی برای شللوراهای 
حل اختاف را ضروری دانسللت و ادامه داد: انتظار 
داریم توجه لازم به لحاظ حقوقی برای معاش کارکنان 

شوراهای حل اختاف شود.
این اظهارات معاون قوه قضائیه در حالی صورت 
گرفته است که شللوراهای حل اختاف با توجه به 
نداشتن قضات ثابت، موجبات نارضایتی مراجعین را 
فراهللم آورده اند. از طرف دیگر، از آنجایی که مرجع 
صدور حکم در نهایت دادگاه های دادگستری است، 

قضاتی که به پرونده های بررسی شده در شوراهای 
حل اختاف رسللیدگی می کنند هم با مشللکاتی 
مواجه شللده اند و این امر و دوبللاره کاری پدیدآمده 
حاصل از آن، عماً موجی از نارضایتی را برای قضات 
و همچنیللن مراجعین پدید آورده اسللت. افزون بر 
همه این موارد، باید به این نکته مهم توجه کرد که 
اعضا این شللوراها افرادی  غیرمتخصص و همگی از 
شاغلین صنوف و حرفه های مختلف و بازنشستگان 
لشکری و کشوری هستند که در نهایت این شورا ها 
را در رسیدن به اهداف درنظر داشته شده برای آن 

ناکام گذارده است.

معاون رئيس قوه قضائيه:

صلاحيت شورای حل اختلاف از دعاوی 50 ميليونی به 200 ميليونی ارتقا می يابد

با حضور وزیر فرهنگ و ارشـاد اسـلامی و جمعی 
از اهالی رسـانه از تعدادی از خبرنـگاران دوران دفاع 

مقدس تجليل شد . 
دکتر کمال خرازی مدیر عامل ایرنا در دوران دفاع مقدس 
یکی از سللخنرانان این مراسم طی اظهاراتی تصریح کرد که 
خبرها در زمان جنگ بر پایه علمی تهیه و تولید می شللد و 
حتی واژه ها برای اثرگذاری عمیق تر بر مبنای اصول علمی 
انتخاب می شللد. او »دفاع مقدس« را از جمله عبارت هایی 
دانست که در ستاد تبلیغات جبهه و جنگ انتخاب شد و یا 
»خونین شللهر«علی جنتی وزیر فرهنگ و ارشاد اسامی به 
عنوان سللخنران بعدی با بیان خاطره ای از نقش رسللانه در 
دوران دفللاع مقدس گفت : زمانی زاغه مهمات اهواز منفجر 
شد و دود غلیظ ناشی از این انفجار به گونه ای بود که مردم 
نمی توانستند نفس بکشند و در آستانه خفگی قرار داشتند. 
همه مردم سللعی در خروج از شهر داشتند، اما یک گوینده 
رادیو و یک نفر دیگر ماندند تا به مردم اطمینان بدهند که این 

با حضور وزیر ارشاد صورت گرفت

تجليل از حماسه نگاران دفاع مقدس
دود غلیظ ناشی از انفجار زاغه مهمات است. چون اغلب تصور 
می کردند که عراقی ها در حال بمباران شهر هستند و همان 
یک گوینده اثر خود را گذاشت و اطمینان لازم را به مردم داد.
گفتنی است کمال خرازی رئیس شورای راهبردی سیاست 
خارجی و مدیر عامل ایرنا در دوران دفاع مقدس، محمد رضا 
صادق مشاور رسانه ای رئیس جمهوری، محمد هادی ایازی 
قائم مقام وزیر بهداشللت، ابراهیم عزیزی رئیس کمیسللیون 
اجتماعللی مجلس، بیللژن نوباوه عضو کمیسللیون فرهنگی 
مجلس، کیوان خسروی معاون رسانه ای شورای عالی امنیت 
ملی، مرتضی طایی نایب رئیس شورای شهر تهران، سردار 
بهمن کارگر رئیس بنیاد حفظ آثار دفاع مقدس، علی محمد 
نایینی قائم مقام معاونت اجتماعی شهرداری تهران، محمود 
دعایی مدیرمسئول روزنامه اطاعات، احمد پورنجاتی قائم مقام 
پیشین صدا و سیما، مجید رجبی معمار مدیر شبکه بازار و 
سید نظام الدین موسوی مدیرعامل خبرگزاری فارس از جمله 

میهمانان این مراسم بودند.


